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Punkter til drøftelser:   
   
1. Godkendelse af 

dagsorden 
 

Dagsorden d.d. 
Godkendt  

2. Godkendelse af 
referat  

 

Referat fra mødet den 25. oktober 2024 
Godkendt 

3. Orienteringspunkter 
Nyt fra studieleder 

Kandidatreformen – kandidatuddannelsen skæres ned fra 120 ECTS til 75 
ECTS. Uddannelsen har gjort mange indsigelser pba. støttebreve fra 
Audiologopædien samt aftagerne. Ministeriet er desuden gjort 
opmærksomme på uhensigtsmæssigheden.  
 

Nyt fra 
Studiekoordinator 

Valg af studienævnsrepræsentanter. Der var ikke nogen stillere fra 
Audiologi. Der vil blive foretaget rektoral udpegning efter endt valg.  

Nyt fra studerende Emma har deltaget i SDU takeover med god succes, og fortalte at det var 
en god oplevelse.  

 
 Dagsorden 
Emne  Møde i Studienævnet for Audiologi 

Dato og tidspunkt  18. november 2024, kl. 12:00–14:00 

Sted Campus 

Inviterede  Studienævnsmedlemmer:  
Studieleder Christian Brandt (CB) – Klinisk Institut 
Vice studieleder Helle Jung Andersen (HJA) – Klinisk Institut 
Professor Tobias Neher (TN) – Klinisk Institut 
Annette Esbensen (AE) – Institut for Kultur- og Sprogvidenskaber 
Studerende Michelle Morin Talakoubi (MMT) 
Studerende Esben Elmegaard Adelhelm (EEA) 
Studerende Emma Søndergaard Pedersen (ESP) 
 
Observatører, suppleanter og administration 
Studiesekretær Vibeke Bennedsen (VB) – observatør 
Studiekoordinator Anne-Sofie Holm Arnoldus – referent 
Christine Joanna Taylor – studerende  
 

Afbud fra  
 

 

Mødeleder  Christian Brandt  
 



 

 Side 2 

4. Drøftelsespunkt 
Behandling af 
ansøgninger fra 
studerende (§ 18, 
stk. 4, nr. 4) 

Behandling af dispensationsansøgninger 
Sagsfremstilling: 
Information om indkomne ansøgninger til behandling i studienævnet 
fremgår af SAGA.  
 
Beslutning 
Imødekommet (7) 
 

5. Studieordninger, 
kompetencebeskriv
elser og 
fagbeskrivelser (§ 
18, stk. 4, nr. 2) 

Bachelorstudieordning, Sprogtilegnelse 
Sagsfremstilling: 
Fagansvarlig ønsker ændring i eksamensbestemmelserne for eksamen. 
Hjemmeopgaven udgår. Ønskes omlagt til: 

- 4-timers skriftlig stedprøve. Alle hjælpemidler tilladt. AI eller 
anden kommunikation ikke tilladt.  

 
Referat af punkt 
Der har været flere problemer med eksamen i 2024, og der ønskes derfor 
eksamen omlagt. 
 
Beslutning 
Studienævnet drøftede og godkendte eksamensændringen.  
 

6. Kvalitetssikring og -
udvikling af 
uddannelse og 
undervisning (§ 18, 
stk. 4, nr. 1) 

 

Uddannelsesstrategien 
Sagsfremstilling 
Der er lavet en ny uddannelsesstrategi, som uddannelserne bedes drøfte 
og implementere inden februar 2025. 
Der er fem strategier: 

1. VI vil uddanne kompetente mennesker, der udfordrer og bidrager 
til samfundsudviklingen  

2. Vi vil skabe fremragende uddannelsesmiljøer, hvor talent og 
faglighed udvikles 

3. Vi vil tilknytte nysgerrige, motiverede og talentfulde unge 
4. Vi vil skabe større sammenhæng mellem uddannelse og 

forskning gennem forskningsintegration 
5. Vi vil understøtte livslang læring til mennesker i beskæftigelse 

 
Referat af punkt 
Der skal være mere integration af forskning i undervisningen, hvor 
studerende møder forskningen løbende i uddannelsen. Kandidatreformen 
vil modvirke dette meget, da det er begrænset hvor meget forskning der 
kan nå at blive lagt ind i de 75 ECTS på kandidaten.  
Pointen er at der kan bruges til at argumentere med, hvis der er noget vi 
ønsker gennemført.  
 
Beslutning 
Uddannelsesstrategien vil blive sendt ud til studienævnet, når den er klar 
for uddannelsen 
 

7. Eksamensplanlæg
ning (§ 18, stk. 4, 
nr. 3) 

ASHA sender reeksamensplan ud til orientering  

https://saga.sdu.dk/


 

 Side 3 

 

8. Øvrige sager (§ 18, 
stk. 4, nr. 5) 
 

 

9. Eventuelt Aflyst socialt arrangement den 26. november pga. for få tilmeldte.  
 
Der har været en gruppe for rekruttering af studerende/elever til audiologi-
feltet, hvor HJA har deltaget. Møderne har båret præg af at ville nedlægge 
eksisterende uddannelser og i stedet lavet en ny uddannelse, hvilket flere 
uddannelsesinstitutioner ikke ønsker at indgå i, så flere har trukket sig og 
SDU gør det sammen.  
Håbet var at møderne kunne være brugt på drøftelse af rekruttering.  
 

 
 

 
Christian Brandt  
Studienævnsformand/-studieleder 

 
Anne-Sofie Holm Arnoldus 
Studiekoordinator  

 
 
Med venlig hilsen 
Anne-Sofie Holm Arnoldus 


